

**1894 (XXI). Petition from Mr. Dieudonné Tinfang
(T/PET.5/1103)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Dieudonné Tinfang concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁰

Takes note of the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

**1895 (XXI). Petition from Mrs. Rose-Marie Mouna
(T/PET.5/1113)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mrs. Rose-Marie Mouna concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹¹

Takes note of the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1896 (XXI). Petition from twenty-eight Cameroonians planters (T/PET.5/1114)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from twenty-eight Cameroonians planters concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹²

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1897 (XXI). Petition from Messrs. Martin Hiol, Etienne Mbok and others (T/PET.5/1198)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Messrs. Martin Hiol, Etienne Mbok and others concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹³

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*887th meeting,
25 March 1958.*

**1898 (XXI). Petition from Mr. Laurent Bum
(T/PET.5/1208)**

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Laurent Bum concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁴

¹¹⁰ See T/PET.5/1103, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹¹ See T/PET.5/1113, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹² See T/PET.5/1114, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹³ See T/PET.5/1198, T/OBS.5/116, T/L.831.

¹¹⁴ See T/PET.5/1208, T/OBS.5/113, T/L.831.

**1894 (XXI). Pétition de M. Dieudonné Tinfang
(T/PET.5/1103)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Dieudonné Tinfang, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁰,

Prend note des observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

**1895 (XXI). Pétition de Mme Rose-Marie Mouna
(T/PET.5/1113)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de Mme Rose-Marie Mouna, concernant le Cameroun sous administration française¹¹¹,

Prend note des observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1896 (XXI). Pétition de vingt-huit planteurs camerounais (T/PET.5/1114)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de vingt-huit planteurs camerounais, concernant le Cameroun sous administration française¹¹²,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1897 (XXI). Pétition de MM. Martin Hiol, Etienne Mbok et d'autres (T/PET.5/1198)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de MM. Martin Hiol, Etienne Mbok et d'autres, concernant le Cameroun sous administration française¹¹³,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité Administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

**1898 (XXI). Pétition de M. Laurent Bum
(T/PET.5/1208)**

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Laurent Bum, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁴,

¹¹⁰ Voir T/PET.5/1103, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹¹ Voir T/PET.5/1113, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹² Voir T/PET.5/1114, T/OBS.5/117, T/L.831.

¹¹³ Voir T/PET.5/1198, T/OBS.5/116, T/L.831.

¹¹⁴ Voir T/PET.5/1208, T/OBS.5/113, T/L.831.

Takes note of the observations of the Administering Authority and of the statement of its special representative to the effect that Mr. Bum stated that he was not the author of this petition and had no intention of submitting any petition to the United Nations.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1899 (XXI). Petition from Mr. Alphonse Mbekék Nom-Ngam (T/PET.5/1234)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Alphonse Mbekék Nom-Ngam concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority, to the statement of its special representative and to the enactment of the amnesty law for persons convicted as a result of the incidents of May 1955.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1900 (XXI). Petition from Mr. Alphonse Tonye (T/PET.5/1241)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Alphonse Tonye concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁶

Takes note of the observations of the Administering Authority and of the statements of its special representative.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1901 (XXI). Petition from Mr. Godefroy Essounga Yem (T/PET.5/1243)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Godefroy Essounga Yem concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁷

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that eventually he can claim compensation from the Société des bois du Cameroun for the damage caused by that company to his crops.

*887th meeting,
25 March 1958.*

1902 (XXI). Petition from Mr. Chattuais Nkouna and others (T/PET.5/L.116)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Chattuais Nkouna and others concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹¹⁸

¹¹⁵ See T/PET.5/1234, T/OBS.5/114, T/L.831.

¹¹⁶ See T/PET.5/1241, T/OBS.5/113, T/L.831.

¹¹⁷ See T/PET.5/1243, T/OBS.5/113, T/L.831.

¹¹⁸ See T/PET.5/L.116, T/OBS.5/117, T/L.831.

Prend note des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration de son représentant spécial selon laquelle M. Bum a indiqué qu'il n'était pas l'auteur de cette pétition et n'avait nullement l'intention de soumettre une pétition à l'Organisation des Nations Unies.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1899 (XXI). Pétition de M. Alphonse Mbekék Nom-Ngam (T/PET.5/1234)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Alphonse Mbekék Nom-Ngam, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante, sur la déclaration de son représentant spécial et sur la promulgation de la loi d'amnistie à l'égard des personnes condamnées à la suite des incidents de mai 1955.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1900 (XXI). Pétition de M. Alphonse Tonye (T/PET.5/1241)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Alphonse Tonye, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁶,

Prend note des observations de l'Autorité administrante et des déclarations de son représentant spécial.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1901 (XXI). Pétition de M. Godefroy Essounga Yem (T/PET.5/1243)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Godefroy Essounga Yem, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁷,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'il peut éventuellement réclamer une indemnisation à la Société des bois du Cameroun pour les dommages qu'elle a causés à ses cultures.

*887ème séance,
25 mars 1958.*

1902 (XXI). Pétition de M. Chattuais Nkouna et d'autres (T/PET.5/L.116)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Chattuais Nkouna et d'autres, concernant le Cameroun sous administration française¹¹⁸,

¹¹⁵ Voir T/PET.5/1234, T/OBS.5/114, T/L.831.

¹¹⁶ Voir T/PET.5/1241, T/OBS.5/113, T/L.831.

¹¹⁷ Voir T/PET.5/1243, T/OBS.5/113, T/L.831.

¹¹⁸ Voir T/PET.5/L.116, T/OBS.5/117, T/L.831.